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Jaarverslag	2022																																																			 	

Beheer	
	

Aangezien	monitoring	aantoont	dat	het	door	ons	gevoerde	beheer	in	de	hooilanden	leidt	tot	
toename	van	de	biodiversiteit,	hebben	we	het	beheer	in	de	hooilanden	conform	ons	
beleidsplan	2022-2024	gecontinueerd.	Ook	op	het	perceel	aan	de	Eindhovenseweg	hebben	
we	een	verschralingsbeheer	uitgevoerd:	het	perceel	is	niet	meer	begraasd	door	vee,	maar	is	
in	het	najaar	gemaaid,	waarbij	het	maaisel	is	afgevoerd.		
	
Om	het	nieuwe	perceel	aan	de	Eindhovenseweg	ruimtelijk	optimaal	te	beschermen,	waren	
we	voornemens	het	perceel	bij	de	provincie	voor	te	dragen	voor	opname	in	het	
Natuurnetwerk	Brabant	(NNB).	Bij	het	raadplegen	van	de	kaart	van	het	NNB,	bleek	het	
perceel	daar	al	onderdeel	van	te	zijn.	Daarmee	is	de	planologische	bescherming	geregeld.	
	

	

	
	
Flora	en	fauna		
	

Na	2018	was	2022	het	vierde	jaar	in	korte	tijd	met	een	droge	zomer.	In	Boxtel	hadden	
we	nog	het	geluk	dat	er	in	juni	bijna	150mm	regen	viel.	Daarna	volgden	een	paar	zeer	droge	
zomermaanden.	Zoveel	droogte	in	korte	tijd	heeft	grote	gevolgen	voor	de	natuur.		
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Plussen	en	minnen	voor	flora	en	fauna	
In	de	Dommelbimd	lijkt	dat	onder	andere	af	te	lezen	aan	de	aantallen	vlinders.	De	
vlindergroep	van	de	Natuurwerkgroep	Boxtel,	die	ieder	jaar	vlinders	inventariseert,	heeft	dit	
jaar	minder	soorten	en	aantallen	waargenomen.	Een	soort	als	de	kleine	vuurvlinder	werd	
bijna	niet	gezien.	Er	zijn	gelukkig	ook	positieve	berichten	te	melden,	zoals	nieuw	
waargenomen	vogelsoorten.	Voor	het	eerst	sinds	onze	start	hebben	we	een	kleine	bonte	
specht	en	een	bonte	vliegenvanger	waargenomen.	Die	laatste,	een	bewoner	van	bossen	en	
parken,	werd	in	het	broedseizoen	waargenomen,	dus	dat	biedt	hoop	op	definitieve	vestiging.	
	
Orchideeën	houden	stand	
De	orchideeën	in	het	hooiland	kwamen	in	ongeveer	hetzelfde	aantal	in	bloei	als	in	
voorgaande	jaren	(35-40	exemplaren).	Er	zit	geen	groei	in	het	aantal,	waarbij	mogelijk	een	
rol	speelt	dat	de	verschraling	in	het	betreffende	hooiland	niet	echt	doorzet	afgelopen	paar	
jaar.	Mogelijk	heeft	het	dit	jaar	te	maken	met	het	feit	dat	de	hooilanden	in	de	winter	een	
paar	maanden	blank	stonden	(door	een	verstopte	afvoerduiker	van	de	gemeente),	waardoor	
enige	voedselverrijking	kan	hebben	plaatsgevonden	en	moerasachtige	planten,	zoals	scherpe	
zegge,	in	oppervlakte	zijn	toegenomen.	
	
Ruim	baan	voor	de	waterviolier	
We	zijn	heel	zuinig	op	de	dwarsslootjes	in	het	hooiland,	omdat	in	enkele	daarvan	de	
prachtige	waterviolier	bloeit,	een	indicator	voor	schoon	en	ijzerrijk	kwelwater.	Om	
dichtgroeien	en	verlanding	van	de	slootjes	te	voorkomen,	proberen	we	ieder	jaar	10-15	
meter	uit	te	baggeren.	Dit	doen	we	handmatig,	om	zo	min	mogelijk	schade	aan	te	richten.	
Een	zware	klus	voor	de	vrijwilligers,	maar	wel	dankbaar,	gezien	de	bloeiende	waterviolieren.	
	

	
	
	
De	bever	was	af	en	toe	ook	weer	actief	op	de	Dommeloever	bij	de	Dommelbimd,	te	zien	aan	
de	knaagsporen	aan	struiken	en	bomen.	
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Het	perceel	aan	de	Eindhovenseweg	ontwikkelt	zich	positief.	Het	door	ons	ingezette	beleid	
van	maaien	en	afvoeren	(in	plaats	van	schapenbegrazing)	leidde	in	2022	tot	heel	bloemrijke	
graslanden,	waar	passanten	van	kunnen	genieten	en	veel	insecten	van	kunnen	profiteren.	Dit	
jaar	werd	er	voor	het	eerst	een	kleine	vuurvlinder	waargenomen.	

	
In	memoriam:	vrijwilliger	Theodoor	van	Dooren	
plotseling	overleden	
	
Op	vrijdag	23	september	2022	bereikte	ons	het	zeer	droevige	
bericht	dat	Theodoor	van	Dooren,	onze	markante	vrijwilliger,	
plotseling	was	overleden.		
	

Theodoor	was	een	zeer	trouwe	vrijwilliger	die	er,	vanaf	het	begin,	
vrijwel	altijd	was.	Wij	hebben	veel	plezier	gehad	van	zijn	hulp,	zijn		
technische	ervaring	en	materieel.	Zijn	optreden	binnen	de	groep	
was	authentiek,	eigenwijs	en	met	humor;	of	zoals	sommige	
zeggen	“ruwe	bolster,	blanke	pit”.	

	
Pers	&	publiciteit		
In	het	verslagjaar	heeft	de	Dommelbimd	verschillende	keren	in	de	spotlight	gestaan.		
	
• februari:	uitzending	tv-programma	BinnensteBuiten	over	de	Dommelbimd	
Zaterdag	15	januari	2022	zijn	er	voor	het	tv-programma	BinnensteBuiten	opnamen	gemaakt	
in	onze	Dommelbimd.	De	uitzending	deed	uit	de	doeken	hoe	de	Dommelbimd	tot	stand	is	
gekomen,	hoe	mooi	de	Dommelbimd	is	én	hoe	dat	onderhouden	wordt	door	een	groep	
enthousiaste	vrijwilligers.	De	uitzending	was	op	woensdag	9	februari	en	heeft	heel	veel	
leuke	reacties	(en	enkele	donaties?)	opgeleverd.	
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• maart:	publicatie	over	burgerinitiatief	Dommelbimd	in	tijdschrift	Puur	
Natuur	van	Natuurmonumenten	

In	het	Lente	nummer	2022	van	Puur	Natuur	van	Natuurmonumenten	is	Sylvia	van	Gulik,	als	
voorzitter	van	de	Stichting	Dommelbimd,	aan	het	woord.	Ze	werd	geïnterviewd	in	het	kader	
van	‘burgerinitiatieven	tot	natuurbehoud’.	Sylvia	geeft	5	belangrijke	tips	hoe	zo’n	initiatief	
op	poten	te	zetten	en	wat	belangrijke	voorwaarden	zijn	voor	succes.	Nuttige	informatie	en	
inspiratie	voor	nieuwe	initiatieven?	Dat	zou	mooi	zijn.	Doet	het	voort.		
	

	
	
	
• juni:	publicatie	Nieuwsbrief	Van	Gogh	Nationaal	Park	over	het	ontstaan	

van	de	Dommelbimd	
In	nieuwsbrief	van	Van	Gogh	Nationaal	Park	van	juni	2022	is	een	artikel	verschenen	over	de	
Dommelbimd.	In	een	interview	met	voorzitter	Sylvia	van	Gulik	wordt	toegelicht	hoe	de	
Dommelbimd	is	ontstaan.	Sylvia:	“Wat	aanvankelijk	leek	op	hardop	dromen,	ontpopte	zich	
als	een	prachtig	én	haalbaar	plan.	Met	de	uitgifte	van	certificaten,	subsidie	en	crowdfunding	
werd	het	geld	binnengehaald.”		
	

	
	
	
	
	
Boxtel,	13	maart	2023	


